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P R O T O K Ó Ł   NR  XVIII/16 

Z  XVIII SESJI  RADY  GMINY  SADKI 

 

XVIII sesja Rady Gminy Sadki odbyła się w dniu 31 marca 2016 r., w godz. 1100 – 1445, w sali 

widowiskowo-konferencyjnej nr 1 Gminnego Centrum Administracyjno-Kulturalnego w Sadkach. 

 

Prowadzenie sesji: Barbara Gajewska - Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokolant sesji: Dorota Maćkowiak - Inspektor 

 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: 

Dz. U. z 2015 r. poz. 1515) oraz par. 35 ust. 1 Uchwały Nr XVII/18/2012 z dn. 29 marca 2012 r. w 

sprawie uchwalenia Statutu Gminy (Dz.Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2012 r. poz. 975) XVIII sesję 

otworzyła i jej przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Barbara Gajewska. 

 

 

ad. 2 

Przewodnicząca Rady Gminy Barbara Gajewska stwierdziła, że na ogólną liczbę 15 radnych na 

sesji obecnych jest 14. W związku z powyższym sesja jest prawomocna i władna do podejmowania 

uchwał. 

 

Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do nin. protokołu. 

 

 

ad. 3 

Przewodnicząca Rady Gminy Barbara Gajewska zaproponowała następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych.  

7. Informacja GDDKiA, Zarządu Dróg Powiatowych i Urzędu Gminy o planowanej  realizacji zadań 

drogowych na terenie gminy Sadki w 2016 roku. 

8. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2015 roku, 

b) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Infrastruktury Społecznej w 2015 roku, 

c) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Infrastruktury Technicznej i Finansów 

w 2015 roku, 
d) w sprawie powołania Skarbnika Gminy, 

e) w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Sadki na 2016 rok, 

f) w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/4/2016 z dnia 29 stycznia 2016 roku w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadki na lata 2016–2024, 

g) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Sadki w 2016 roku, 
h) w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Sadki  z organizacjami 

pozarządowymi za 2015 rok, 

i) w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Sadki oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w gminie Sadki, 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski. 

11. Zakończenie sesji. 
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Wójt Dariusz Gryniewicz zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dot. podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sadki do tworzonego 

Stowarzyszenia Partnerstwo dla Krajny i Pałuk oraz wskazania osoby do reprezentowania Gminy w 

Stowarzyszeniu Partnerstwo dla Krajny i Pałuk. 

 

Pow. wniosek został przyjęty przy: 13 głosach za, 0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się. 

 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała  następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych.  

7. Informacja GDDKiA, Zarządu Dróg Powiatowych i Urzędu Gminy o planowanej  realizacji zadań 

drogowych na terenie gminy Sadki w 2016 roku. 

8. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2015 roku, 

b) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Infrastruktury Społecznej w 2015 roku, 

c) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Infrastruktury Technicznej i Finansów 

w 2015 roku, 
d) w sprawie powołania Skarbnika Gminy, 

e) w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Sadki na 2016 rok, 

f) w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/4/2016 z dnia 29 stycznia 2016 roku w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadki na lata 2016–2024, 

g) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Sadki w 2016 roku, 
h) w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Sadki  z organizacjami 

pozarządowymi za 2015 rok, 

i) w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Sadki oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w gminie Sadki, 

j) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sadki do tworzonego Stowarzyszenia 

Partnerstwo dla Krajny i Pałuk oraz wskazania osoby do reprezentowania Gminy w Stowarzyszeniu 

Partnerstwo dla Krajny i Pałuk. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski. 

11. Zakończenie sesji. 

 

Zaproponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie: 14 głosów za, 0 przeciwnych, 0 

wstrzymujących się. 

 

 

ad. 4 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że z protokołem z XVII sesji zapoznała się osobiście. 

Stwierdziła, że został sporządzony prawidłowo i odzwierciedla przebieg XVII sesji. Protokół był 

wyłożony do wglądu w okresie międzysesyjnym, jak też są wyłożony na tej sesji. W związku z 

powyższym Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Nie zgłoszono uwag. 
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Protokół Nr XVII/16 z sesji odbytej w dniu 25 lutego r. został przyjęty jednogłośnie: 14 głosów za, 

0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

 

 

ad. 5 

Wójt  Dariusz Gryniewicz przedstawił następujące sprawozdanie ze swej działalności w okresie 

międzysesyjnym: 

29 lutego na Przystani Nakielskiej uczestniczyłem w spotkaniu mającym na celu podsumowanie 

procesu kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Nakielskiego. 

2 marca gościłem w Urzędzie uczniów gimnazjum szkoły w Samostrzelu. Celem odwiedzin było 

zapoznanie się ze strukturą Urzędu oraz pracą poszczególnych Referatów. 

3 marca odbyłem cykliczne spotkanie z sołtysami. 

4 marca udałem się do Zespołu Szkół w Samostrzelu, gdzie uczestniczyłem w kolejnej już edycji 

„Święta Krowy”. Tego samego dnia uczestniczyłem w zebraniu sołeckim w Anielinach. 

W sobotę 5 marca byłem obecny na koncercie charytatywnym na rzecz ciężko chorego mieszkańca 

naszej gminy. 

7 marca uczestniczyłem w zebraniu sołeckim w miejscowości Mrozowo. 

8 marca odbyłem spotkanie ze specjalistą z zakresu budowy dużych przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Następnie udałem się do Komendy Powiatowej Policji w Nakle, gdzie uczestniczyłem w 

posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego.  

9 marca w Banku Spółdzielczym w Nakle uczestniczyłem w spotkaniu dot. aspektów związanych z 

użytkowaniem źródeł odnawialnych energii. Następnie udałem się do Starostwa Powiatowego, 

gdzie brałem udział w posiedzeniu komitetu sterującego obszaru rozwoju społeczno-gospodarczego 

terenu Powiatu Nakielskiego. Zaraz po spotkaniu odbyła się narada Starostów, Burmistrzów i 

Wójta naszego Powiatu. Wiodącym zagadnieniem posiedzenia były inwestycje drogowe planowane 

na terenie poszczególnych gmin w roku bieżącym. Tego dnia byłem również obecny na spotkaniu 

sołeckim w Bninie. 

10 marca odbyło się zebranie sołeckie w miejscowości Sadki, w którym również brałem udział. 

11 marca byłem obecny na spotkaniu przedstawicielek KGW z naszej gminy z okazji Dnia Kobiet. 

Następnie udałem się do Dębowa, gdzie uczestniczyłem w zebraniu wiejskim. Tego dnia odbył się 

także w GOK koncert Tobiasza Staniszewskiego, którego właśnie GOK w Sadkach był 

organizatorem. 

W sobotę 12 marca brałem udział w spotkaniu poetyckim zorganizowanym z okazji Dnia Kobiet w 

świetlicy wiejskiej w Dębowie. 

14 marca uczestniczyłem w Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Tego 

samego dnia odbyło się zebranie wiejskie w Radziczu. 

15 marca uczestniczyłem w zebraniu wiejskim w Samostrzelu. 

16 marca również uczestniczyłem w zebraniu wiejskim, tym razem w miejscowości Kraczki.  

17 marca odbyłem spotkanie z panem Sławomirem Sobczakiem – Prezesem KPWiK w Nakle. Tego 

samego dnia odbyło się zebranie sołeckie w miejscowości Łodzia, w którym też uczestniczyłem.  

22 marca w naszym Urzędzie spotkałem się z panem Nadleśniczym Grzegorzem Gustem. Celem 

spotkania było podpisanie porozumienia dot. pozyskania środków finansowych na realizację 

inwestycji droga Łodzia – Samostrzel. Zaraz po tym brałem udział w zebraniu Gminnej Spółki 

Wodnej w Sadkach. 

23 marca odwiedziłem kapłanów, którzy czynią posługę w parafiach na terenie naszej gminy, w 

związku z Dniem Kapłana.  

29 marca uczestniczyłem w posiedzeniach Komisji stałych przy Radzie Gminy w Sadkach. 

W dniu wczorajszym uczestniczyłem w sesji Rady Powiatu w Nakle nad Notecią. Następnie 

udałem się do miejscowości Dębionek, gdzie odbyło się zebranie sołeckie. 
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Następnie Wójt przedstawił informację o zarządzeniach wydanych w okresie międzysesyjnym. 

 

Radna Hanna Czelińska poprosiła o dwa zdania nt. spotkania z panem Sobczakiem, odnośnie 

spotkania, które odbyło się w RIO, spotkania Burmistrzów i Wójta dot. dróg i odnośnie Gminnej 

Spółki Wodnej. 

 

Wójt odpowiedział, że spotkanie z panem Prezesem Sobczakiem dot. kwestii wyjścia ze spółki 

KPWiK. Żywo tym tematem jest również zainteresowane Miasto i Gmina Nakło. Poprosiłem w 

trakcie tego spotkania, zgodnie zresztą z wolą Rady, żeby pan Sobczak przedstawił kalkulację w 

najbliższym czasie. Będę się po raz kolejny zwracał o to, abyście się pochylili nad uchwałą 

intencyjną o wyjściu z KPWiK naszej gminy dlatego, że nie ma jakichkolwiek przesłanek do tego 

żeby w tym trwać. Jestem po zebraniu wiejskim w Dębionku, gdzie dotychczas mieszkańcy tzw. 

Formozy oddawali ścieki do Łobżenicy. W momencie kiedy zostali przejęci przez KPWiK w 

Szubinie drastycznie doszło do podwyżek. Było to tematem zebrania. W tym momencie jeżeli 

słyszę wypowiedzi, że druga strona miałaby się wypowiedzieć, czyli KPWIK w Szubinie, pan 

Prezes Badura to są dwa pytania filozoficzne. Pierwsze czy pan Prezes dalej chce mieć korzyści 

kosztem mieszkańców gminy? A drugie powinniśmy skierować do mieszkańców: Czy chcemy 

płacić tak wysokie rachunki? Podsumowując, było to spotkanie robocze, które miało na celu dalsze 

działania dot. wyjścia z tej spółki. Czekamy na plany taryfowe. Może będą niższe – to już sukces, 

ale żeby skutecznie kontrolować ceny ścieków to jedyną możliwością jest wyjście z tej spółki i 

stanowienie o tych cenach w naszym gremium. Co się tyczy spotkania w RIO, właściwie Kolegium 

to dużo wokół budżetu działo się dużo. Ja nie mam prawa podważać decyzji RIO. Jest budżet, 

pracujemy, jest dobrze. Jeśli chodzi o tą decyzje można by sobie zadać pytanie, bo zostało moim 

zdaniem złamane prawo dlatego, że budżet projektuje i autorem jest Wójt. Zadajmy sobie pytanie. 

Być może funkcja wójta, burmistrza jest niepotrzebna. Może niech rada projektuje budżet, niech go 

uchwali, a potem niech go wykonuje. Od lat ten system został wypracowany: wójt projektuje, rada 

przyjmuje bądź nie, jeżeli przyjmuje to wójt wykonuje. W tym momencie pytanie: jaka jest rola 

wójta? Wykorzystam ścieżkę prawną jaką mam żeby dowieźć tego czy rzeczywiście pod kątem 

prawnym zostały wszelkie procedury zachowane. 

 

Radna Hanna Czelińska zapytała Wójta czy chce dalej podważać decyzje RIO i uważa, że decyzja 

RIO jest niesłuszna. 

 

Wójt odpowiedział, że nie chce podważać decyzji RIO. Chce dociec swoich praw, bo tworzy się 

pewien proceder prawny, że poza wiedzą wójta są tworzone zmiany w projekcie budżetu. Nie 

chodzi o podważanie czegokolwiek. Chcę dojść czy to było zgodne z prawem. Jeśli chodzi o 

spotkanie z Burmistrzami to było wcześniej spotkanie dot. ZIT i praktycznie jeśli chodzi o drogi to 

tam nic nie było powiedziane. W ZIT odnośnie dróg nic nie zostało zawarte. Później dołączył 

Burmistrz Sławomir Napierała i Burmistrz Artur Michalak, i była to taka narada robocza. Mam 

zapewnienia od panów Starostów, że na dzień dzisiejszy na terenie gminy Sadki będzie inwestycja, 

która dot. ul. Śmielińskiej w Dębowie. Tam został odcinek ok. 550 m, gdzie nie ma jeszcze 

nawierzchni asfaltowej, tak jak na reszcie tej ulicy. Również dostałem deklarację, że będzie 

zrobiony odcinek drogi w Radziczu koło cmentarza, tj. ok. 100 m. Jeśli chodzi o priorytety to 

zauważyłem, że Starostwo idzie w kierunku dofinansowania dróg łączących gminy ze sobą. Każdy 

z włodarzy poszczególnych gmin bardzo uważnie obserwuje potrzeby mieszkańców. Podam 

przykład drogi łączącej Anieliny z Bielawami. Często z niej korzystają mieszkańcy Anielin i Łodzi 

żeby dojechać do Nakła. Po naszej stronie jest większość tej drogi. Pan Burmistrz nie jest 

zainteresowany zrobieniem tej drogi dlatego, że mieszkańcy Nakła rzadko ją użytkują. I nie mamy 

wpływu na to. Jeśli chodzi o Gminną Spółkę Wodną to najlepiej by było zaprosić któregoś z 

przedstawicieli. Były omawiane bieżące problemy. Wczoraj też na zebraniu mówiono o cieku w 



5 

 

Dębionku. Będziemy starali się wspólnie to rozwiązać z użytkownikiem tych pół. Za zgodą pani 

Przewodniczącej może na następną sesję zaprosić przedstawiciela Gminnej Spółki żeby przedstawił 

szczegóły. 

 

Radny Józef Wieczorek powiedział, że jeśli chodzi o ten ciek to co dwa lata jest czyszczony, 

wykaszany. Jak ustalili w tym roku na zebraniu Spółki Wodnej ma być znowu robiony. Zapytał też 

odnośnie spotkania dot. budowy dużych przydomowych oczyszczalni ścieków. Jaki był cel, jakie 

wnioski i w jakim kierunku to pójdzie? 

 

Wójt odpowiedział, że były to tzw. zwiady. Gmina Sadki charakteryzuje się tym, że jest gminą 

rolniczą i miejscowości są rozstrzelone. Wiadomo, że wszędzie nie można ciągnąć kanalizacji i w 

większości miejsc łączy się to z ogromnymi kosztami. W związku z tym pojawił się taki pomysł. 

Na konkrety czekam jutro. Jest to pomysł żeby budować nie na każdej posesji, ale powiedzmy na 

działce gminnej w danej miejscowości dużą oczyszczalnię ekologiczną, co w znaczny sposób 

ograniczyłoby koszty. Przedstawiłem temu Panu jak wygląda u nas układ jeśli chodzi o demografię, 

zabudowania.  Jego zadaniem jest przygotowanie koncepcji gdzie to może być, jakie by były koszty 

i jakie szanse na uzyskanie na to dotacji. Ten audyt odbywa się całkowicie bezpłatnie. Na następnej 

sesji, być może na Komisjach będę miał już konkretne dane. 

 

Radny Józef Wieczorek powiedział, że dokumentacja odnośnie budowy kanalizacji na terenie wsi 

Dębionek jest zrobiona, ale nie wie czy jest jeszcze aktualna. 

 

Wójt powiedział, że w tym pomyśle jest zawarte również to, że będzie musiała być rozciągnięta 

sieć pomiędzy zabudowaniami w danej miejscowości. Zobaczymy co z tego wyjdzie. Naszym 

zadaniem jest też szukanie alternatyw i szukanie sytuacji, gdzie mieszkańcom gminy będzie lżej. 

 

 

ad. 6 

Zgłoszono następujące wnioski i interpelacje: 

 

Radna Maria Orłowska: 

- w odpowiedzi Wójta na interpelację z 28 stycznia jest informacja, że działka nr 397 została 

kupiona. Jest to piękny teren z przeznaczeniem na różne imprezy kulturalne, które integrują 

społeczność lokalną. Ponieważ są obecni na sesji radni powiatowi to ma pytanie czy gmina Sadki 

może się zwrócić do Powiatu o środki finansowe na rewitalizację tej działki. 

- czy Powiat zabezpiecza środki finansowe na remont dróg powiatowych w gminie Sadki? 

- czy wykreślenie SPZOZ z KRS już nastąpiło i czy możemy zacząć spłacać długi? 

- jak wygląda sytuacja pani Katarzyny Hass? To był i jest bardzo dobry pracownik i niekoniecznie 

musi nosić tytuł dyrektora. Zasługi ma naprawdę bardzo duże, bo serce i dusze wkładała w swoją 

pracę, z którą bardzo była związana. Wszystkie obchody, rocznice państwowe, cała oprawa była 

przez nią przygotowywana. Nie można się pozbywać takich mądrych ludzi, bo cała gmina na tym 

traci, a przede wszystkim ludzie.  

- bobry są już w środku Sadek. Niszczą drzewa w sadach (zniszczyły 40 grusz). Jest ustawa i 

zezwolenie na odstrzał. Czy u nas też z tymi bobrami nie można zrobić porządku? 

 

Radna Hanna Czelińska: 

- podziękowała za to, że udało się wyciąć drzewa na posesji przy ul. Chrobrego. W dalszym ciągu 

prosi żeby zwrócić się do Energetyki o wymianę linii energetycznej na tej ulicy. 

- przy budowie ul. Chrobrego powstały duże dziury w asfalcie. Mieszkańcy dopytują kiedy to 

zostanie naprawione. 
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- powstała nowa ul. Mieszka I i nie ma tablicy z nazwą ulicy. Prośba o tablicę też dot. ul. Chrobrego 

od strony ul. Mickiewicza. 

- chciałaby zapytać o częstsze przeprowadzanie dzieci przez Straż Gminną. Należy skonsultować z 

panią Dyrektor w jakich godzinach najczęściej przechodzą. 

 

Radny Tadeusz Chojnacki powiedział, że rok temu składał interpelację w sprawie zabezpieczenia 

środków na renowację grobów na cmentarzu w Dębowie. Są to trzy groby: dwa groby żołnierzy 

września i jeden grób powstańców wlkp. Oprócz tego leżą tam prochy dowódcy tych żołnierzy, 

które zostały sprowadzone z USA. Patronat nad grobami ma Szkoła Podstawowa, a opiekunem jest 

Zakład Rolny. Szkoła wywiązuje się z tego patronatu. Jednak widok estetyczny tych grobów jest 

taki, że napawa uczuciem przygnębienia. Dlatego apeluje do pana Wójta żeby przyspieszył albo 

monitował ten wniosek, który złożył do Wojewody w lipcu 2015 roku i prosi żeby na następnej 

sesji dać odpowiedź jak ta sprawa została załatwiona 

 

Radny Andrzej Bilicki powiedział, że chciałby przypomnieć temat parkingu w tzw. centrum Sadek. 

Minione święta pokazały, że mamy ciasno. Mówiliśmy o działce w okolicach ul. Bohaterów.  

 

Radny Andrzej Cebula powiedział, że ma pytanie do pana Wójta żeby wyjaśnił powody zwolnienia 

pana Adamkiewicza i pani Darul. 

 

 

ad. 7 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Nakle n.Not. Bartosz Lamprecht podziękował za 

zaproszenie na sesję. Powiedział, że jeżeli chodzi o zadania powiatowe na terenie gminy Sadki to w 

roku bieżącym rozpoczynają przygotowania do modernizacji i przebudowy drogi Liszkowo-Sadki. 

W tym roku wyłonili wykonawcę dokumentacji technicznej na wykonanie projektu. W tym miejscu 

chciałby zaprosić sołtysów, mieszkańców, przedstawicieli gminy do wzięcia udziału w szeroko 

zakrojonych konsultacjach związanych z przebudową tej drogi. Myśli, że w tym roku uda się 

opracować dokumentację. Liczą na pozyskanie środków na to zadanie bądź z programu 

przebudowy gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej, ewentualnie w ramach RPO. Jest to 

bardzo duże zadanie. Chcą je wykonać prawdopodobnie w dwóch etapach, a może się uda w 

jednym. Myśli, że w okolicy maja-czerwca będzie opracowana wstępna koncepcja przez 

projektantów. Tą koncepcję udostępni sołtysom, którzy mieszkają wzdłuż tej drogi, czy radnym. 

Będzie na stronie internetowej. Będzie można zgłaszać uwagi. Na pewno zrobią spotkanie i będą 

konsultować. To jest priorytet. Jeśli chodzi o pozostałe zadania, które chcą zrealizować w tym roku, 

to na chwilę obecną pewne jest, że zrobią połączenie Śmielin – Dębowo. Mieli to zadanie zrobić w 

roku ub. jednakże z uwagi na to, że nie było oszczędności poprzetargowych nie udało się 

zrealizować tego zadania. W roku bieżącym mają nadwyżkę w budżecie z poprzedniego roku, 

dlatego te pieniądze już są w budżecie. Jeżeli chodzi o zadania przyszłościowe związane z 

nawierzchniami bitumicznymi to planują także przygotowanie się i opracowanie projektu na 

miejscowość Bnin. Z uwagi na to, że w Bninie mają problem z wodą opadową z terenów 

przyległych prawdopodobnie będą musieli zaplanować kanalizację deszczową. I dopiero po jej 

wykonaniu będą mogli myśleć o wykonaniu jakiegoś chodnika, bądź nowej nawierzchni. Tutaj też 

chcą się przygotować i będą starali się konsultować z mieszkańcami. Ten temat zaczną dopiero pod 

koniec tego roku. Też będą musieli na tą dokumentację zebrać określone środki żeby móc się do 

tego zadania przygotować. Jest nadwyżka budżetowa w wysokości ok. 1,5 mln zł i będzie walczył o 

to, zresztą ma zapewnienie Starosty, żeby jedno zadanie jakieś weszło na terenie gminy Sadki. Nie 

wie tylko w jakim zakresie i jakie zadanie. Muszą to skonsultować z radnymi, członkami Zarządu  i 

z panem Starostą. Jeśli chodzi o zadania remontowe w roku bieżącym chcą dokończyć utwardzenie 

drogi gruntowej Dębowo – Sadki. Zostało tam ok. 400 m. Planują rozpoczęcie utwardzenia drogi 
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gruntowej Sadki-Sadkowski Młyn. W jakim zakresie trudno w tej chwili powiedzieć. Jeśli chodzi o 

budowę chodników na chwilę obecną pewne są: budowa chodnika w Dębowie i budowa chodnika 

w Dębionku. Jeżeli będzie wola ze strony gminy Sadki to może zadeklarować udział w budowie 

innych  chodników. Jeżeli chodzi o bieżące utrzymanie dróg to ma zwiększone środki na to. Będą 

się starali w większym zakresie wykaszać pobocza, usuwać krzewy przy drogach powiatowych. 

Mają ogłoszony przetarg na wycinkę i podświetlanie drzew. Chcą też zająć się trochę kosmetyką 

drzew przy drogach powiatowych.  

Na koniec Dyrektor Lamprecht podziękował za zaproszenie na sesję i powiedział, że zaprasza 

również do siebie do biura. 

 

Radny Kazimierz Kowalewski powiedział, że pan Dyrektor nie wspomniał o drodze Samostrzel-

Bnin. Na ile można liczyć na remont, bo tam są pomalowane miejsca, które mają być zalepione, ale 

są wielkie muldy po prawej stronie. Co ma się jeszcze wydarzyć żeby to wyrównać? Pomyśleć 

przynajmniej o bieżącym remoncie.  

 

Dyrektor Bartosz Lamprecht odpowiedział, że jeżeli chodzi o remont bieżący, czyli uzupełnianie 

ubytków, to warunki pogodowe na chwilę obecną nie pozwalają tego wykonywać. Jak tylko będzie 

taka możliwość, to te ubytki zostaną usunięte. Jeżeli chodzi o odcinek między Samostrzelem a 

Bninem, to nie jest w stanie na dzień dzisiejszy powiedzieć.  

 

Sołtys Wojciech Frąckowiak powiedział, że też nie jest dokończona droga Śmielin-Anieliny. Drugi 

temat to wykoszenie krzaków na końcu Śmielina przy wjeździe na ul. Leśną. Tam jest duże 

zagrożenie. 

 

Dyrektor Lamprecht odpowiedział, że jeśli chodzi o zakrzaczenie na skrzyżowaniu z drogą gminną, 

to odwrotnie to usuną. Jeżeli chodzi o odcinek drogi Śmielin-Anieliny, to trudno mu powiedzieć 

czy będą środki żeby to realizować w tym roku, może w przyszłym. Jeśli chodzi o drogę Dębowo-

Śmielin-Anieliny jest w planie modernizacji dróg powiatowych i droga do Bnina też jest w planie 

modernizacji dróg powiatowych. Te drogi są wpisane do wykonania do roku 2018. Na chwilę 

obecną sytuacja finansowa nie jest najgorsza. Jeżeli będzie taka w następnych latach, to 

prawdopodobnie się uda te dwa zadania wykonać. Jeżeli się okaże, że  środków będzie mniej to 

pewnie będą musieli krótszy odcinek zrobić. 

 

Radna Hanna Czelińska zapytała o drogi: Sadki-Sadkowski-Młyn i Sadki-Dębowo. Czy będą w 

całości wykonane? Zapytała też czy jest możliwość przy robieniu drogi Sadki-Liszkówko, że będzie 

uwzględniony chodnik w Sadkach na ul. Powstańców Wlkp.  

 

Dyrektor Lamprecht odpowiedział, że w chwili obecnej opracowują projekt techniczny na 

wykonanie tego zadania. W ramach konsultacji, które chcą przeprowadzić liczą właśnie na takie 

wnioski, które pomogą do tego projektu włączyć takie rzeczy jak budowa chodnika, zatoki 

autobusowej czy problemy z odwodnieniem. Jeżeli chodzi o zadania remontowe związane z 

utwardzeniem dróg to droga Dębowo-Sadki jest cała utwardzona gruzem budowlanym z wyjątkiem 

odcinka ok. 400 m. Droga między Sadkami a Sadkowskim Młynem – chcą rozpocząć w tym roku 

to zadanie. Nie wie w jakim zakresie uda się to zrealizować. Myśli, że w okresie 2 lat uda się 

zrealizować to zadanie. 

 

Radna Hanna Czelińska powiedziała, że jak będzie budowa drogi Sadki-Liszkówko to może by 

pomyśleć o wytyczeniu jakiegoś pasa ścieżki rowerowej. Wcześniej rozmawialiśmy też o ścieżkach 

rowerowych Sadki-Samostrzel-Nakło-Anieliny. Na jakim to jest etapie? 
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Dyrektor Lamprecht odpowiedział, że jeśli chodzi o ścieżki rowerowe to mają opracowaną 

koncepcję. Na terenie gminy Sadki w koncepcji tej ujęta jest ścieżka do Samostrzela od Sadek i od 

Sadek w stronę Nakła. W stronę Liszkowa na etapie opracowywania koncepcji nie padła taka 

propozycja podczas konsultacji prowadzonych, ale też nie widzi jakichś przeszkód. Jeżeli chodzi o 

budowę ścieżki do Samostrzela to Wójt już wspominał, że w ZIT nie możemy się spodziewać 

środków na infrastrukturę drogową. Liczyliśmy trochę na to, że uda nam się pozyskać środki na 

zadania związane ze ścieżkami rowerowymi. Nie wiadomo jak w ramach RPO Marszałek podejdzie 

do tematu i czy będzie można wnioskować o ścieżki rowerowe. 

 

Radna Hanna Czelińska poprosiła o ustawienie na terenie naszej gminy pojemników do piasku przy 

drogach powiatowych przed zimą. 

 

Dyrektor Lamprecht odpowiedział, w ub. roku ustawili skrzynki na terenie gminy Szubin. 

Zadeklarował już, że w tym roku ustawią te skrzynki na terenie gminy Sadki. W następnym roku na 

terenie gminy Nakło, w następnym Mrocza i w ostatnim roku na terenie gminy Kcynia. Tak, że w 

ciągu 5 lat na wszystkich drogach powiatowych będą mieli skrzynki z piaskiem poustawiane.  

 

Zastępca Wójta Piotr Hemmerling powiedział, że trzeba w tym miejscu przypomnieć o drodze 

Sadki-Samostrzel-Gromadno, która jest chyba w najgorszym stanie technicznym. Ona nie może być 

zapomniana. W tej chwili praktycznie do jazdy się nie nadaje. Jest całkowicie zdewastowana. Zima 

poczyniła takie wyłomy i ubytki w nawierzchni, że wymaga solidnego przyjrzenia się. Powiedział, 

że chce zaapelować, do członka Zarządu Jana Kominiaka i radnego Edwarda Kominiaka żeby nie 

ustawali w wysiłkach przy odpowiednim zaplanowaniu tej inwestycji. To nie jest inwestycja, z 

którą pan Dyrektor sobie sam poradzi. Ale nie możemy udawać, że tej drogi nie ma. To jest sprawa 

dwóch gmin. Jeździ tą drogą przynajmniej dwa razy dziennie i ostatnimi czasy ta droga jest 

intensywnie użytkowana. Ruch się na niej wzmógł. Różne pojazdy się tam pojawiają. Bardzo prosi 

żeby przynajmniej zacząć opracowywać dokumentację techniczną. Ruch spowoduje, że za rok, dwa 

będzie zakaz poruszania się tą drogą. Powiedział też, że umówił się z panem Dyrektorem, że 

wspólnie ustalą te najbardziej newralgiczne odcinki. Również chciałby wspomnieć o odcinku w 

samym Samostrzelu do torów. Tam naprawdę chodnik jest bardzo potrzebny ze względów 

bezpieczeństwa i prosi go uwzględnić w planach. 

 

Radny Kazimierz Kowalewski powiedział, że teraz trzeba się zastanowić czy droga ta, czy droga do 

Bnina z Samostrzela. Jechał drogą, o której mówił pan Zastępca wczoraj. Będąc na łące trzy 

godziny widział, że przejechały trzy samochody. A tutaj wozimy dzieci, gdzie jeżdżą autobusy 

przynajmniej cztery razy dziennie. Tutaj trzeba myśleć o tym, gdzie to natężenie jest faktyczne. 

 

Zastępca Wójta Piotr Hemmerling powiedział, że nie chce przestawiać priorytetów. Mówimy o 

stopniu fizycznego zużycia. To są drogi powiatowe. Na pewno ta, o której mówi jest gorsza. Pan 

Dyrektor będzie najlepiej wiedział, którą trzeba najpierw ratować. On uważa, że obydwie. 

 

Radny Kazimierz Kowalewski zapytał czy pan Zastępca wie w jakich okolicznościach została 

utwardzona. To była droga na łąki. Kiedyś pierwszy sekretarz jadąc na polowanie utknął 

samochodem na niej i dlatego ona jest. To jest droga ze sporadycznymi przejazdami. 

 

Zastępca Wójta Piotr Hemmerling powiedział, że jest mu przykro, że pan Radny używa trochę 

argumentów poza merytorycznych. Zostańmy przy tym, że remont tej drogi nie jest potrzebny, a 

wszystkich tych, którzy wspomną o tej drodze po opinię będziemy wysyłali do pana 

Kowalewskiego. Przykro, że pan Kowalewski w ten sposób tą drogę traktuje. Niech Pan abstrahuje 

od mojej osoby, bo nie o to tu chodzi. Łączy ona dwie gminy. W trakcie dojazdu do pracy mijam 
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samochodów 5-10.  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że jedna i druga droga jest ważna i nie będziemy się licytować. 

Prosimy o planowanie remontów dróg, bo jak widać potrzeba jest pilna. 

 

Radna Hanna Czelińska powiedziała, że ma prośbę dot. studzienek przeciwdeszczowych przy 

„trójkącie” Sadki-Radzicz. Często są zapchane. Bardzo prosi żeby je sprawdzić i udrożnić. 

 

Sołtys Alina Musiał powiedziała, że mieszkańcy podnosili to, że są postawione przy drodze 

powiatowej nowe przystanki autobusowe, ale nie ma ani zatoczek, ani miejsca żeby pasażerowie 

wychodzili. Są takie 3 miejsca. Na jedno miejsce zabezpieczyli w funduszu sołeckim, ale to jest dla 

nich duże obciążenie. 

 

Dyrektor Lamprecht powiedział, że ma prośbę żeby jako mieszkańcy czy sołectwo wystąpili z 

takim wnioskiem. W tym roku prawdopodobnie nie udałoby się tego zrealizować, ale byśmy takie 

zadanie zaplanowali do wykonania w roku przyszłym. Natomiast odnośnie chodnika w Samostrzelu 

odpowiedział, że jeśli była by możliwość współpracy z gminą przy wykonaniu tego zadania, to nie 

widzi żadnego problemu. Tym bardziej, że sprawa tego chodnika była już w tamtym roku 

poruszana, ale ze względu na zbyt duży zakres robót nie udało się tego zrealizować.  

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała informację przesłaną przez Dyrektora GDDKiA Oddziału 

w Bydgoszczy Mirosława Jagodzińskiego nt. planowanych inwestycji na drodze krajowej (pismo w 

załączeniu). 

 

 

Kierownik Michalina Zygmunt przedstawiła informację o planowanych inwestycjach na drogach 

gminnych (informacja w załączeniu). 

 

Radna Irena Dondziak poprosiła, aby przekazać do GDDKiA, że w Sadkach przy ul. Wyrzyskiej w 

dwóch miejscach chodnik jest zapadnięty.  

 

Kierownik Michalina Zygmunt odpowiedziała, że sprawdzimy i wystosujemy odpowiednie pismo. 

 

Radna Maria Orłowska zapytała dlaczego ul. Mieszka I ma być przebudowana skoro tam stoi tylko 

jeden dom.  

 

Kierownik Michalina Zygmunt odpowiedziała, że na razie nie ma być nic przebudowane. Na razie 

ma być opracowana dokumentacja projektowa żeby w razie możliwości móc pozyskać środki na 

dofinansowanie. 

 

 

ad. 8 a 

Członek Komisji Rewizyjnej Andrzej Cebula odczytał sprawozdanie Komisji z działalności w 2015 

roku. 

 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2015 roku. 
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Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/17/2016 została przyjęta jednogłośnie: 14 głosów za, 0 przeciwnych, 0 

wstrzymujących się (uchwała w załączeniu). 

 

 

ad. 8 b 

Przewodniczący Komisji  Infrastruktury Technicznej i Finansów Tadeusz Chojnacki odczytał 

sprawozdanie Komisji z działalności w 2015 roku. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, w trakcie odczytywania przez Przewodniczącego Komisji 

sprawozdania, zapytała czy to jest plan pracy. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Chojnacki powiedział, że to nie jest plan pracy tylko 

sprawozdanie.  

 

Na zakończenie Przewodniczący Komisji powiedział, że chce podkreślić duże zaangażowanie 

członków Komisji w prace nad opiniowaniem materiałów sesyjnych, a także w rozwiązywanie 

spraw gminy, jak i lokalnych placówek, które poszczególni członkowie reprezentują. Powiedział 

też, że chce także podkreślić, że od marca tego roku Komisja obraduje osobno. 

 

Radna Maria Orłowska powiedziała, że Komisja może spotykać się samodzielnie np. pół godziny 

przed posiedzeniem wspólnym, a później powinni spotykać się wspólnie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, żeby przenieść to na Komisje.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji Infrastruktury Społecznej w 2015 roku. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/18/2016 została przyjęta: 13 głosów za, 0 przeciwnych, 1 wstrzymujący się 

(uchwała w załączeniu). 

 

 

ad. 8 c  

Członek Komisji Infrastruktury Technicznej i Finansów Hanna Czelińska odczytała sprawozdanie 

Komisji z działalności w 2015 roku. 

 

Nie zgłoszono uwag i pytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji Infrastruktury Technicznej i Finansów w 2015 roku. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/19/2016 została przyjęta jednogłośnie: 14 głosów za, 0 przeciwnych, 0 

wstrzymujących się (uchwała w załączeniu). 

 



11 

 

ad. 8 d 

Wójt Dariusz Gryniewicz powiedział, że pragnie przedstawić kandydata na Skarbnika Gminy 

Sadki. Jest nim wyłoniony w konkursie pan Maciej Maciejewski. Jest absolwentem Akademii 

Rolniczo-Technicznej. Zdobył tytuł magistra inżyniera w zakresie rolnictwo i ochrona środowiska. 

Skończył również studia podyplomowe w zakresie rachunkowości, studia podyplomowe w zakresie 

rachunkowości budżetowej oraz studia podyplomowe z zakresie bezpieczeństwo i higiena pracy. A 

co najważniejsze, aby spełniać warunek ma certyfikat Ministra Finansów do prowadzenia działań 

rachunkowych w jednostkach budżetowych. Jest to osoba doświadczona w pracy w samorządach, 

również na stanowisku kierowniczym. Do niedawna jeszcze pełnił funkcję Kierownika  Referatu 

Obsługi Urzędu, ale jako główny księgowy pracował również w szkołach: w Szkole Specjalnej w 

Kcyni, w Szkole Podstawowej w Sipiorach oraz w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w 

Samostrzelu. Jest już osobą znaną. Od kilku miesięcy pracuje w Urzędzie Gminy. Moje 

spostrzeżenia są takie, że jest to osoba, która twardo stoi na swoim stanowisku i taki powinien być 

skarbnik. Współpraca jest z nim bardzo merytoryczna. Jest nastawiony też na współpracę nie tylko 

z Wójtem, ze swoimi najbliższymi współpracownikami, ale też i z Radą. Proszę zatem o pozytywne 

przyjęcie pana Macieja. 

 

Nie zgłoszono uwag i pytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie powołania 

Skarbnika Gminy. 
 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/20/2016 została przyjęta: 10 głosów za, 3 przeciwne, 1 wstrzymujący się 

(uchwała w załączeniu). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy złożyła gratulacje nowo wybranemu Skarbnikowi Gminy Maciejowi 

Maciejewskiemu. 

 

Skarbnik Gminy Maciej Maciejewski powiedział, że w takiej chwili liczy się na głosy, ale 

wszystkim zarówno tym, którzy głosowali za a także tym, którzy nie głosowali, zwłaszcza tym, 

którzy nie głosowali za, chciałby w najbliższym czasie i w ciągu swojej bytności na tym stanowisku 

udowodnić, że popełnili błąd i mogli podnieść rękę za. Myśli, że jego praca pozwoli na to żeby za 

jakiś czas był pozytywnie oceniany. Jeszcze raz podziękował za uznanie.  

 

 

ad. 8 e 

Skarbnik Gminy Maciej Maciejewski przedstawił proponowane zmiany w budżecie gminy na 2016 

rok. 

 

Radna Hanna Czelińska powiedziała, że ustalali, że kwota na lampy ma być zmniejszona i cały czas 

jest te 25 tys. Ustalaliśmy, że miały być zakupione 3 te tańsze lampy na próbę. 
 

Skarbnik Gminy odpowiedział, że pamięta ustalenia, że kupimy tańsze natomiast kwota na to 

zadanie inwestycyjne zostanie w tej wielkości. To jest na cały rok. Na ten moment kupimy 3 

latarnie tańsze żeby zobaczyć czy to się sprawdzi. Pozostała kwota nie zostanie wydatkowana na 

chwilę obecną.  

 

Radna Hanna Czelińska powiedziała, że skoro pan Wójt przedstawiał na zebraniach, że staramy się 
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o dofinansowanie unijne to wystarczy kupić trzy te lampy na próbę i zobaczyć, a potem starać się o 

projekt i najwyżej zakupić więcej tych lamp. 

 

Kierownik Michalina Zygmunt odpowiedziała, że na Komisjach rozmawialiśmy, że mamy 

zamienić tą lampę w Machowie na tą tańszą. Zamówione zostaną zgodnie z wnioskiem te trzy 

lampy. Środków na razie nie przesuwaliśmy z tych lamp, ale na razie nie planujemy zamówienia 

kolejnych lamp. Na każdej sesji przesunąć te środki można. Bez wiedzy Państwa i tak te lampy nie 

będą kupowane. Muszą być konsultacje z sołtysami gdzie miały by być umiejscowione. 

 

Radny Kazimierz Kowalewski zapytał jaki to koszt jest. 

 

Kierownik Michalina Zygmunt powiedziała, że miała wycenę na te droższe lampy. W tej chwili 

poszło zapytanie o cenę na te tańsze i czeka na odpowiedź. Dwie te tańsze lampy kosztowały ok. 4 

tys. zł netto.   

 

Radny Kazimierz Kowalewski powiedział, że dofinansowanie na oświatę jest obcięte. Jeśli tutaj są 

dodatkowe środki to czy tutaj ewentualnie nie przesuwać na oświatę, by nie cierpiały dzieci bo 55 

tys. to jest dużo. 

 

Skarbnik Gminy Maciej Maciejewski powiedział, że z panem Kierownikiem GZOO mają tak 

uzgodnione, że w tej chwili muszą zdjąć te pieniądze bo musi być zgodność decyzji Ministra i nie 

może być błędu w sprawozdawczości. Natomiast duże oszczędności zostały przeniesione z 

paragrafu dodatkowego wynagrodzenia rocznego, które jest już rozliczone za 2015 rok. Tam ok. 30 

tys. zostało z tych paragrafów tak, że nie będzie tutaj uszczerbku na rozwoju dzieci. To są kwestie 

pracownicze, które zostały rozliczone i one znalazły ujście w tych brakach. Jeszcze czekamy na 

przedszkolną dotację. 

 

Kierownik Krzysztof Palacz powiedział, że teoretycznie dotacja przedszkolna w tym roku jest 

wyższa niż przewidywaliśmy w projekcie budżetu. Więc póki co w dowozie zdejmujemy, 

natomiast jak wpłynie decyzja Wojewody o dotacji na przedszkole to mam obiecane od szefów, że 

te pieniądze na dowóz wrócą. Tym bardziej, że dowozu jest trochę więcej przez Machowo i przez 

wyjazdy na basen więc mogło by tam zabraknąć. Tak jak pan Skarbnik powiedział gro tego 

niedoboru zostało zdjęte z pieniędzy, które były zaplanowane na trzynaste pensje. Zostały one już 

wypłacone i wiemy definitywnie, że to co zostało na tym paragrafie można przeznaczyć na coś 

innego.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Sadki na 2016 rok. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/21/2016 została przyjęta: 13 głosów za, 0 przeciwnych, 1 wstrzymujący się 

(uchwała w załączeniu). 

 

 

ad. 8 f 

Skarbnik Gminy Maciej Maciejewski przedstawił proponowane zmiany w WPF. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie  zmiany 

Uchwały Nr XVI/4/2016 z dnia 29 stycznia 2016 roku w sprawie uchwalenia  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Sadki na lata 2016–2024. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/22/2016 została przyjęta: 13 głosów za, 0 przeciwnych, 1 wstrzymujący się 

(uchwała w załączeniu). 

 

 

ad. 8 g  

Przewodnicząca Rady zaproponowała aby zadawać pytania Kierownik Marii Stępniewskiej dot. 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Sadki w 2016 roku. 

 

Nie zgłoszono uwag i pytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Sadki w 2016 roku. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/23/2016 została przyjęta jednogłośnie: 14 głosów za, 0 przeciwnych, 0 

wstrzymujących się (uchwała w załączeniu). 

 

 

ad. 8 h 

Przewodnicząca Rady zaproponowała aby zadawać pytania  Inspektor Alicji Sommertag dot. 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Sadki  z 

organizacjami pozarządowymi za 2015 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała ile mamy organizacji pozarządowych. 

 

Inspektor Alicja Sommertag odpowiedziała, że mamy 11 organizacji pozarządowych działających 

na terenie gminy. W ub. roku 9 organizacji otrzymało dofinansowanie na 14 zadań. Poza tym 

wpłynęły 2 wnioski w trybie pozakonkursowym i złożono 8 wniosków w ramach inicjatywy 

lokalnej, gdzie mieszkańcy otrzymali dofinansowanie na 4 zadania.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Sadki  z organizacjami pozarządowymi za 2015 rok. 
 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 
Uchwała Nr XVIII/24/2016 została przyjęta jednogłośnie: 14 głosów za, 0 przeciwnych, 0 

wstrzymujących się (uchwała w załączeniu). 

 

 

ad. 8 i 

Kierownik Michalina Zygmunt dokonała wprowadzenia do przyjęcia uchwały w sprawie oceny 

aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Sadki oraz 
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miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w gminie Sadki. 
 

Nie zgłoszono pytań i uwag. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie oceny 

aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Sadki oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w gminie Sadki. 
 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/25/2016 została przyjęta jednogłośnie: 14 głosów za, 0 przeciwnych, 0 

wstrzymujących się (uchwała w załączeniu). 

 

 

ad. 8 j 

Sekretarz Gminy Renata Jesionowska-Zawieja przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sadki do tworzonego Stowarzyszenia Partnerstwo dla 

Krajny i Pałuk oraz wskazania osoby do reprezentowania Gminy w Stowarzyszeniu Partnerstwo dla 

Krajny i Pałuk. 

 

Radna Hanna Czelińska powiedziała, że składki roczne do Stowarzyszenia Partnerstwo dla Krajny i 

Pałuk wynoszą 5.863 zł i chciałaby zapytać ile pan Zastępca Wójta pozyskał środków dla naszej 

gminy w ciągu roku z tego stowarzyszenia. 

 

Zastępca Wójta Piotr powiedział, że pytanie jest dosyć kuriozalne. Jak sama nazwa mówi 

Stowarzyszenie jest organizacją, w skład której wchodzą podmioty tj. 5 gmin z Powiatu 

nakielskiego i stowarzyszenia, które działają na rzecz społeczności naszego Powiatu. W ub. roku 

gmina Sadki do Stowarzyszenia nie przystąpiła. To jest pewna kontynuacja działań, które zostały w 

2008 roku podjęte. Zdaniem Stowarzyszenia jest hurtowe pozyskanie środków w ramach działań, 

które podejmuje Urząd Marszałkowski w ramach perspektywy finansowej. Przystąpiłem do 

Stowarzyszenia akurat w momencie kiedy nie planowało się nowych operacji. Było to działanie w 

ramach kończącej się perspektywy finansowej. W tej chwili działania polegają na 

przygotowywaniu absorpcji środków w nowej perspektywie finansowania. W ciągu kilku lat 

funkcjonowania gminy Sadki w ramach Partnerstwa dla Krajny i Pałuk udało się pozyskać środki w 

wysokości 373.594,05 zł. Rok 2014 był ostatnim rokiem, w którym otrzymaliśmy jako gmina 

środki na realizację filmu promującego Dolinę Noteci. W ub. roku z tych środków, jeśli chodzi o 

fizyczną realizację zadań, nie zaabsorbowaliśmy nic. Te działania, które podejmuję w imieniu 

gminy Sadki są wypadkową tego co zostanie tutaj wypracowane i zaplanowane w budżecie gminy. 

To są te działania. To nie są indywidualne działania przedstawiciela gminy. To są zaplanowane 

działania, które w ramach tego Stowarzyszenia są realizowane. Oprócz tego trzeba powiedzieć o 

niematerialnym aspekcie funkcjonowania w Stowarzyszeniu. Promowana jest kultura Krajny i 

Pałuk. Bardzo mocno te elementy kultury i dziedzictwa narodowego jeśli chodzi o Sadki są 

promowane, wykorzystywane w ramach funkcjonowania Stowarzyszenia. Tutaj pani Iwona Biniak 

dużo mogłaby powiedzieć. Patrząc literalnie na to i odpowiadając pani radnej Czelińskiej ile mnie 

się osobiście udało pozyskać od stycznia ub. roku to mogę powiedzieć, że z tego wyniku 

finansowego widać, że nic ale tego tak nie można oceniać. Są zaplanowane działania, które będą 

realizowane w nowej perspektywie finansowej. Na pewno z wielką szkodą byłoby to gdybyśmy 

patrząc tylko i wyłącznie na składki, które są odprowadzane powiedzieli, że wycofujemy się. 

Wówczas nie moglibyśmy być beneficjentami tego co udało się zaplanować na przyszłe działania.   
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Przewodnicząca Rady powiedziała, że chyba tutaj chodzi o to żeby przekazywać informacje jakie są 

projekty do realizacji oraz pomoc w przygotowaniu projektu. 

 

Zastępca Wójta Piotr Hemmerling powiedział, że rola przedstawiciela gminy polega na tym, że 

przedstawiane są pod obrady projekty, które uwzględniane są w planach finansowych tego 

Stowarzyszenia. Dysponuję jednym głosem. Jeżeli są przygotowywane i przedstawiane 

poszczególne projekty to istnieją pewne parytety, które wcześniej przed głosowaniem się ustala.  

 

Kierownik Michalina Zygmunt powiedziała, że był składany projekt dot. rewitalizacji i były prace 

nad tym jakie projekty mogą zostać ujęte w przyszłych konkursach.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Niedbała odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sadki do tworzonego Stowarzyszenia Partnerstwo dla 

Krajny i Pałuk oraz wskazania osoby do reprezentowania Gminy w Stowarzyszeniu Partnerstwo dla 

Krajny i Pałuk. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń. 

 

Uchwała Nr XVIII/26/2016 została przyjęta: 13 głosów za, 0 przeciwnych, 1 wstrzymujące się 

(uchwała w załączeniu). 

 

 

ad. 9 

Przewodnicząca Rady Gminy Barbara Gajewska otworzyła dyskusję i poprosiła o składanie 

wolnych wniosków. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, ze chciałaby wrócić do 14 marca, do wizyty w Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej.  Brali udział zarówno radni jak i przedstawiciele pana Wójta.  Radnych było 

czerech. Był ze mną  pan Cebula, pan Kowalewski, pan Smażyk i pan Wieczorek. Ze strony pana 

Wójta udział wzięli: pan Wójt, pan Zastępca Wójta, pan Adwokat Fuja, pani Anna Gręda, pan 

Maciej Maciejewski. Przed tym wysyłaliśmy wszystkie materiały dot. wszystkich protokołów z 

sesji odbytych od listopada do dnia podjęcia uchwały budżetowej. Ponieważ pan Wójt wniósł 

skargę, ta skarga musiała być w taki sposób rozpatrywana. W rozpatrywaniu skargi brało udział 13 

kolegiantów, nadzór prawny RIO. Prowadził obrady pan Prezes i Zastępca Prezesa Izby. W ustawie 

o samorządzie czytamy art. 86, że organami nadzoru nad działalnością gminną są Prezes Rady 

Ministrów i Wojewoda, a w zakresie spraw finansowych RIO. Kolegium wysłuchało wyjaśnień obu 

stron, następnie zarządzono przerwę. Po przerwie zostaliśmy poinformowani o decyzji, która 

brzmiała, że Uchwała Nr XVI/3/2016 z dnia 28 stycznia 2016 r. jak i Uchwała Nr XVI/4/2016 z 

dnia 29 stycznia 2016 roku zostały podjęte bez naruszenia prawa.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady odczytała pismo jakie wpłynęło w marcu od spółki „Medicus” dot. 

artykułu w Gazecie Regionalnej Powiat. 

 

 

Radny Tadeusz Chojnacki powiedział, że jest trochę zawiedziony, że pani Przewodnicząca 

podzieliła Rade na lepszy i gorszy sort, że do Bydgoszczy nie zabrała kogoś z jego Komisji.  

 

Przewodnicząca Rady zapytała jakie to miało znaczenie kiedy tylko ona miała prawo głosu.  

 

Radny Tadeusz Chojnacki powiedział, że można było wziąć innych radnych, bo się poczuł jako ten 
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przeciwny. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że pan Radny jest przeciwny. 

 

Radny Tadeusz Chojnacki odpowiedział, że nie. 

 

Rana Maria Orłowska poruszyła temat posiedzeń Komisji. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że to należy przegłosować podczas posiedzenia Komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Niedbała podziękował gminie, panu Wójtowi, a szczególnie 

pani Michalinie Zygmunt za tak sprawne załatwienie sprawy z uszkodzonym odcinkiem sieci 

sanitarnej w Mrozowie przy posesji nr 15. 

 

Radny Kazimierz Kowalewski: 

- powiedział, że pani Przewodnicząca nie odzwierciedliła tego jakie w RIO padały pytania.  

- zapytał na jakich warunkach i z jakim wynagrodzeniem nowy Skarbnik zostanie zatrudniony. Oby 

to nie naruszyło mocno naszego budżetu. 

 

 

ad. 10 

Wójt udzielił następujących odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje na XVIII sesji: 

- pierwsze pytania pani radnej Orłowskiej  są do radnych powiatowych.  Działka istotnie została 

zakupiona.  

 

Zastępca Wójta Piotr Hemmerling odpowiedział, że dopiero tworzymy program rewitalizacyjny. 

Jest dopiero przygotowywana dokumentacja. Jak będziemy gotowi to będziemy mogli aplikować o 

pomoc. Na razie się przygotowujemy do tego na bazie działki, która została pozyskana. 

 

Wójt odpowiadając na pytanie dot. dyrektor Hass powiedział, że z tego co wie to pani Dyrektor  jest 

nadal na zwolnieniu chorobowym więc to chyba raczej pytanie do niej, a nie do niego Jest na 

zwolnieniu chorobowym i w związku z tym pracodawca nie musi wiedzieć co z panią Dyrektor. 

Odnośnie wykreślenia z KRS z sądu jeszcze nie przyszło żadne pismo. Nie mamy wpływu na pracę 

sądu. Jeżeli będzie to niezwłocznie poinformuje. 

Niejednokrotnie już mówiliśmy nt. bobrów i nikt nie ma pomysłu na to co z nimi zrobić. Z 

ostatnich informacji wynika, że z całej populacji, która jest na naszym terenie zostało odstrzelone 

18 sztuk. To jest kropla w morzu potrzeb. Konsultowałem się z Nadleśnictwem i myśliwymi. Bóbr 

nie jest zwierzęciem, które opłaca się pozyskać. Jest duża niechęć myśliwych do polowania na tą 

zwierzynę. Zgoda jest jeszcze na odstrzał 30 sztuk, natomiast czy zostaną odłowione trudno w tym 

momencie powiedzieć. 

Apelowałem na ostatniej sesji żeby te drobne  rzeczy jak tabliczka, które też są istotne, załatwiać 

bezpośrednio w Referacie Inwestycji.  

 

Komendant Straży Gminnej Dariusz Neulitz odpowiedział, że pochyli się nad tym tematem i będzie 

chciał wprowadzić częstsze przeprowadzanie dzieci, ale też nie chce żeby to zdezorganizowało 

pracę Straży. 

 

Kierownik Michalina Zygmunt odpowiedziała, że złożyli wnioski w ub. roku na dofinansowanie 

renowacji tych grobów, po czym odczytała odpowiedź, która otrzymali 8 lutego 2016 r. 

Kierownik Michalina Zygmunt odpowiedziała również na wniosek radnego Bilickiego. 
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Powiedziała, że jeśli chodzi o miejsca parkingowe w centrum Sadek to nie mamy swojego terenu, 

gdzie moglibyśmy je zrobić. Jedynie zostaje miejsce przy transformatorze, ale tam tylko jest część 

działki, bo druga część jest pana Zarzyckiego. Będziemy się starać żeby więcej miejsc 

parkingowych powstało na ul. Strażackiej i Kasztanowej. W tej chwili jest opracowana wstępna 

koncepcja i planuje się wykonać miejsca parkingowe przy remizie strażackiej, na działce za 

Urzędem Gminy i przy cmentarzu.  

 

Wójt odpowiedział na pytanie radnego Cebuli dot. wypowiedzenia umowy pani Mireli Darul i panu 

Ryszardowi Adamkiewiczowi. Powiedział, że zastanawia się czy te osoby by chciały żeby się 

wypowiadał. Nie czuje się upoważniony. Tytułem wyjaśnienia te osoby dostały wypowiedzenie w 

związku z likwidacją stanowiska pracy.  

 

Radny Kazimierz Kowalewski zapytał ilu zostało zwolnionych za kadencji pana Wójta. 

 

Wójt odpowiedział, że nie ma teraz dokładnych danych. Powiedział też, że widzi, że jest taka 

ogólna tendencja żeby po raz kolejny wchodzić w kompetencje Wójta. 

 

Radny Kazimierz Kowalewski powiedział, że myśli, że pan Wójt pewnych rzeczy nie rozumie. 

Samorządy mają swoich pracowników. Niektórych można wymienić, ale nie można systematycznie 

zmieniać. Tutaj jest budżet i trzeba go realizować. Są kompetentni ludzie, którzy znają temat od lat 

i nagle coś się Panu nie podoba i Pan zwalnia, bo ma kogoś swojego do przyjęcia. 

 

Wójt powiedział, że jest likwidacja stanowisk pracy. Takie jest prawo kierownika. Jeżeli chodzi o 

pytanie radnego Kowalewskiego pan Maciej Maciejewski dostanie wynagrodzenie zgodne z 

regulaminem wynagrodzeń, który jest w Urzędzie Gminy. 

 

Radna Hanna Czelińska powiedziała, że nikt tutaj nie chce wnikać w kompetencje Wójta ale nie 

uważa, że to jest fajne kiedy zwalnia się człowieka jak pan Adamkiewicz, który ma chyba przeszło 

60 lat. Wiadomo, że w tym wieku nie tak szybko znajdzie się pracę, a mógł chyba emerytury tutaj 

doczekać. I bodajże został zwolniony 7 dni przed okresem, który by go ochraniał przed 

zwolnieniem. Ma pytanie bo wie, że do archiwizacji trzeba mieć jakieś przeszkolenie czy kurs. Taki 

kurs miała pani Darul. Czy ktoś oprócz pani Darul też ma obecnie w Urzędzie taki kurs żeby dostać 

się do archiwum Gminy? 

 

Wójt odpowiedział, że obecnie nie ma. 

 

Radna Hanna Czelińska zapytała to jak funkcjonuje teraz archiwum w Urzędzie Gminy skoro pani 

Mirela Darul została zwolniona. Czy może wchodzić każdy kto chce do tego archiwum? 

 

Sekretarz Gminy Renata Jesionowska-Zawieja powiedziała, że w tej chwili prowadzi rozmowy z 

Archiwum Państwowym w Bydgoszczy. Prawdopodobnie zawrzemy umowę zewnętrzną na 

świadczenie tego typu usługi. Do czynności typowo kancelaryjnych będzie wyznaczona osoba, 

która nie musi mieć specjalistycznego kursu archiwisty.  

 

Radna Hanna Czelińska zapytała z jaką datą pani Darul została zwolniona. 

 

Sekretarz Gminy Renata Jesionowska-Zawieja powiedziała, że 1 marca ze skutkiem rozwiązania 

umowy na koniec czerwca. 

 

Radna Hanna Czelińska zapytała co się dzieje przez ten miesiąc i jak funkcjonuje archiwum w 
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Urzędzie Gminy. 

 

Sekretarz Gminy Renata Jesionowska-Zawieja odpowiedziała, że funkcjonuje dobrze i radzimy 

sobie. Teraz pani Darul jest na chorobowym. 

 

Radna Hanna Czelińska powiedziała, że to jest nieprawnie. Skoro pracownik nie ma szkolenia i 

wchodzi do archiwum to jest nieprawnie. 

 

Wójt powiedział, że pani Darul jeszcze pracuje. Jest na okresie wypowiedzenia. Jest teraz na 

chorobowym. Gdyby nie była w okresie wypowiedzenia ale poszłaby na chorobowe, to nie oznacza 

paraliżu. 

 

Sekretarz Gminy powiedziała, że zawsze jest osoba, która zastępuje. Nie możemy sobie pozwolić 

na to żeby ileś osób miało kursy archiwisty z tego względu czy osoba jest na chorobowym, czy na 

urlopie dłuższym. Jest osoba druga do czynności kancelaryjnych, która musi  się orientować w 

zakresie instrukcji kancelaryjnej. Wejścia do archiwum zawsze są odnotowywane na zasadzie 

wypożyczenia czy wglądu na miejscu. Każda półka powinna być opisana. Nie były wcześniej 

zrobione prawidłowo. Wiele rzeczy jest tam do uporządkowania. Dlatego rozmawiam z Archiwum 

żeby w ogóle uporządkować. Przez ostatni rok te próby były czynione. Przygotowana jest 

dokumentacja do brakowania i do przekazania do Archiwum Państwowego. Póki co to się odbywa 

na takiej zasadzie, że są robione porządki w archiwum, żeby można było w dalszej kolejności 

przyjmować dokumentację archiwalną z komórek organizacyjnych. Nawet nie ma miejsca, nie ma 

gdzie położyć. Po uporządkowaniu wypadało by jeszcze dokupić dwa regały żeby wszystkie 

dokumenty pomieścić. Wcześniej czyniła to pani Darul z osobami, które jej pomagały w ramach 

robót publicznych czy staży. W chwili obecnej prowadzi rozmowy żeby przyjechała wytypowana 

osoba z Archiwum Państwowego. Archiwista nie wykonuje pracy przez 8 godzin, tylko na 

niewielką część etatu.  

 

Radny Andrzej Cebula zapytał jakie będą koszty związane ze zwolnieniem tych pracowników. 

Powiedział też, że pytał wcześniej jakie były powody wyniesienia komputerów z Urzędu Gminy. 

Dostał odpowiedź od Komendanta Straży Gminnej, w którym pisze, że bodaj  27 lutego wyniósł 

komputer z pomieszczenia pana Wójta, na polecenie pana Wójta, a 28 lutego wyniósł komputer z 

księgowości i było napisane, że przyczyn Wójta nie zna. Pytanie do pana Wójta jakie były 

przyczyny wyniesienia tych komputerów. 

 

Wójt odpowiedział, że przyczyną było zabezpieczenie sprzętu.  

 

Radny Andrzej Cebula powiedział, że pytał w jakim celu. 

 

Wójt odpowiedział, że uznał, że sprzęt musi być zabezpieczony. 

 

Radny Andrzej Cebula zapytał czy dzisiaj też Komendant będzie wynosił komputery żeby 

zabezpieczyć. 

 

Wójt odpowiedział, że dzisiaj nie ma takiego powodu. Natomiast koszty zwolnienia to jest odprawa 

wynikająca z Kodeksu Pracy.  

 

 

 

 



19 

 

ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Barbara Gajewska 

podziękowała wszystkim za udział i zakończyła XVIII sesję Rady Gminy Sadki. 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała:    Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Dorota Maćkowiak           Barbara Gajewska 


